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E vropski univerzitet }e dodeliti 20 stipendi-
ja budu}im studentima prve godine, koje
}e im omogu}iti besplatno {kolovanje u

narednoj {kolskoj godini, a najuspe{niji akadem-
ci mo}i }e da ra~unaju i na nastavak besplatnog
obrazovanja na dva fakulteta u sastavu ovog uni-
verziteta. Deset stipendija }e biti podeljeno bu-
du}im bruco{ima Fakulteta za in`enjerski inter-
nacionalni menad`ment i jo{ toliko studentima
Fakulteta za evropski biznis i marketing, naja-
vljuje prof. dr Milija Ze~evi}, rektor Evropskog
univerziteta. 

- Zainteresovani kandidati ve} od danas mo-
gu da se prijave na brojeve telefona 3392996,
3221118 i 3392992 i da potom do|u na poslovni
intervju. Da bi dobili stipendiju kandidati treba
da imaju predizpozicije za marketing i biznis, ali
i da su na pravi na~in informisani o evropskim i
svetskim  kretanjima u ovim oblastima – poru-
~uje rektor Ze~evi}.  
�U sastavu Evropskog univerziteta danas se
nalazi ~etiri visoko{kolske ustanove. Davne
1993. prvi je osnovan Fakultet za internacio-
nalni menad`ment, koji se danas zove Fakultet
za in`enjerski i internacionalni menad`met. 

- Taj fakultet je prva visokolska ustanova u na-
{oj zemlji koja primenjuje {irom sveta priznati bi-
znis program. Sam naziv internacionalni menad`-
ment govori o {irokoj lepezi mogu}nosti za mlade
pojedince koji poha|aju ove studije. Mislim da in-
ternacionalni menad`ment, kao uostalom ni me-
nad`ment, nije na pravi na~in prihva}en u Srbiji.
Podseti}u da je internacionalni menad`met veo-
ma zna~ajan u Evropi, a posebno u Americi, pre
svega zahvaljuju}i multinacionalnim kompanija-
ma. Mi smo pioniri u ovoj oblasti, a mnogi ka`u
da idemo ispred svog vremena. Ja sam prvi autor
knjige o menad`mentu u Jugoisti~noj Evropi i pr-
vi profesor internacionalnog mend`menta. Fakul-
tet za in`enjerski internacionalni menad`ment je
akreditovan za osnovne, master i doktorske studi-
je i ima dozvolu za rad Ministarstva prosvete, na-
uke i tehnolo{kog razvoja.
�I ostali fakulteti u sastavu Evropskog univer-
ziteta su akreditovani. Zanimljivo je da upisu-
jete mali broj studenata i to: na Fakultetu za
evropski biznis i marketing 30 studenata, na
Fakultetu za in`enjerski internacionalni me-
nad`ment tako|e 30, na Novoj akademiji 20
studenata i na Farmaceutskom fakultetu u No-
vom Sadu 60 studenata.  

- Fakultet za evropski biznis i marketing, kao
i Nova akademija umetnosti tako|e imaju akre-
ditovane osnovne, master i doktorske studije. ̂ e-
tvrti ~lan na{e zajednice je Farmaceutski fakultet

u Novom Sadu, koji je zasad dobio akreditaciju
za osnovne i master studije. U sastavu Evropskog
univerziteta je i Institut za ameri~ki biznis –
MBA univerzitet u Beogradu, na kome se studije
realizuju u saradnji sa stranim partnerima. Na
sve studijske programe upisujemo relativno ma-
li broj studenat jer `elimo da o~uvamo kvalitet.
Neko to zove elitizmom, ali je su{tina da `elimo
da afirmi{emo kvalitet. Iz tog razloga nijedan stu-
dijski program ne izvodimo van sedi{ta mati~nih
fakulteta. Rad u malim grupama, kvalifikovan
kadar, planovi i programi usagla{eni sa evrop-
skim univerzitetima – sve to odlikuje Evropski
univerzitet. Upisujemo i strane studente, sa ci-
ljem da se nastava odvija na engleskom jeziku.
@elja nam je da ova godina bude godina afirma-

cije marketinga, biznisa i internacionalnog me-
nad`menta. 
�Kako se borite sa konkurencijom ?

- Nikoga ne do`ivljavamo kao konkurenciju,
jer profili za koje {kolujemo studente na Evrop-
skom univerzitetu ne postoje na drugim visoko-
{kolskim ustanovama. ^ak ni na{ Farmaceutski
fakultet nije konkurencija dr`avnom, jer se nala-
zi u Novom Sadu. Jo{ uvek ima mi{ljenja u jav-
nosti da je na privatnim univerzitetima slabiji
kriterijum, ali razlog {to su na Evropskom uni-
verzitetu studije efikasne je {to se radi u malim
grupama, studenti redovno dolaze na predava-
nja, ~ak ~e{}e nego bud`etski studenti na dr`av-
nim fakultetima. Za sve {to se de{ava na Univer-
zitetu zainteresovani su i roditelji na{ih studena-
ta, ali i poslodavci sa kojima sara|ujemo. Svaki
diplomski rad na{ih studenata je vezan za odre-
|enu firmu, bilo da je doma}a, evropska ili mul-
tinacionalna kompanija. Upravo su diplomski i
master radovi na{im studentima viza za ulazak u
firmu. Do sada je na Fakultetu za in`enjerski i in-
ternacionalni menad`ment diplomiralo oko 900
studenata, a na Fakultetu za evropski biznis i
marketing oko 300. Oni danas rade u bankama,
Vladi Srbije, Predsedni{tvu, multinacionalnim
kompanijama. Ponosni smo {to nema nijednog
nezaposlenog diplomca Evropskog univerziteta. 
�Sara|ujete sa velikim brojem inostranih vi-
soko{kolskih i nau~nih ustanova. Da li studen-

ti od toga imaju koristi?
- Imamo sklopljene ugovore o

saradnji sa Francusko-ameri~kim
institutom za menad`met u Parizu,
Evropskom akademijom za infor-
matizaciju u Briselu, Evropskom
akademijom nauka u Be~u, Lon-
donskom diplomatskom  akademi-
jom...To omogu}uje na{im studen-
tima da tamo provedu deo studija.
Stalni ~lan Evropskog univerziteta
je Menhetn institut iz Njujorka, sa
kojim sara|ujemo prakti~no od na-
{eg osnivanja. Sa Francusko-
amer~kim institutom za men-
d`ment od 1988. godine realizuje-
mo zajedni~ki studijski program, u
okviru koga studenti dve godine
imaju nastavu u Beogradu, a tre}u
u Parizu. Ovaj program je do sada
zavr{ilo oko 1.000 studenata i od sa-
mog po~etka smo imali veliku po-
dr{ku Francuske. Sa Evropskom
akademijom nauka iz Be~a, i u sa-
radnji sa Ujedinjenim nacijama, re-
alizujemo projekat „Nauka, obrazo-

vanje i diplomatija u funkciji mira“. Sara|ujemo
i sa dr`avnim univerzitetima u Rusiji. Sve to nije
zna~ajno samo za na{e studente ve} za celu ze-
mlju, jer je Evropski univerzitet most koji spaja
doma}i prostor visokog obrazovanja sa Evropom
i svetom. 
�Kakvi su izazovi pred Evropskim univerzite-
tom?

- Za nas je izazov da se afirmi{e visoko obrazo-
vanje, da privatni univerziteti u Srbiji dobiju u
praksi isti status kao i dr`avni, jer na papiru imaju
ista prava. Intencija da se odvajaju dr`avni i pri-
vatni univerziteti nije dobra, jer se tako razbija si-
stem. Iako u Srbiji ima vi{e privatnih nego dr`av-
nih preduze}a, mi se zala`emo za jedinstven obra-
zovni sistem, kako je to precizirano Strategijom
razvoja obrazovanja Srbije, kao i preporukama
Nacionalnog saveta za visoko obrazovanje. Za nas
je izazov i da doka`emo okru`enju i privredi da
{kolujemo kvalitetan kadar i profile koji su sprem-
ni da odgovore na savremena de{avanja. Najve}i
izazov je da na{i diplomci do|u na prava mesta, da
njihovo znanje i sposobnost bude u funkciji raz-
voja Srbije. Na Evropskom univerzitetu radi vi{e
od 100 doktora nauka u zvanjima docenata, van-
rednih i redovnih profesora. To je veliki tim koji
mo`e da doprinese razvoju ove zemlje. 
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@elimo da afirmi{emo kvalitet

BIOGRAFIJA
Prof. dr Mlija Ze~evi} je diplomirao na Pri-
rodno-matemati~kom fakultetu u Beo-
gradu, grupa matematike, magistrirao je
na Institutu ekonomskim nauka u Beo-
gradu, a doktorirao na Fakultetu organi-
zacionih nauka u Beogradu. Vlasnik i osni-
va~ Evropskog univerziteta. Osniva~ i ~lan
Londonske diplomatske akademije. 

Akademik je Evropske akademije na-
uka sa sedi{tem u Be~u i Ameri~kog bio-
grafskog instituta. Dobitnik je titule
grand doktora zapadne filozofije (filozo-
fija biznisa) koju dodeljuje Evropska aka-
demija za informatizaciju iz Brisela. Do-
bitnik je Legije ~asti za doprinos ~ove-
~anstvu i li~na dostignu}a od strane Uje-
dinjene kulturne konvencije. 

Svetski kongres umetnosti, nauke i
komunikacija dodelio je profesoru Ze~e-
vi}u 2006. nagradu za `ivotno delo i do-
prinos nauci, obrazovanju, internacional-
nom menad`mentu i diplomatiji. Pred-
sednik je Komisije UN za obrazovanje na
daljinu. 

Profesor dr Milija Ze~evi} je profesor
emiritus. Napisao je preko 30 knjiga i mo-
nografija iz oblasti globalnog biznisa i me-
nad`menta, internacionalnog menad`-
menta, matemati~kih modela i drugo. Au-
tor je brojnih projekata i organizator pre-
ko 50 evropskih i internacionalnih nau~-
nih skupova, a napisao je vi{e od 100 re-
ferata. Poseban doprinos profesora Ze~e-
vi}a je njegovo u~e{}e u nastavi i realiza-
ciji nastavnih progarama srednjih {kola,
vi{ih {kola i fakulteta u Srbiji i Evropi.

Budu}nost menad`menta
� Kakva je po va{em mi{ljenju budu}nost
menad`menta?

- Danas su marketing menad`eri neophodni u
farmaciji, turizmu hotelijerstvu, u medijima, ban-
karstvu, trgovini, marketin{kim agencijama...Svu-
da su potrebni mladi, sposobni ljudi, ~ije znanje tre-
ba da bude u funkciji razvoja celokupnog dru{tva.
Takve kadrove {kolujemo na Evropskom univerzite-
tu. U toku smo sa savremenim kretanjima i pratimo
{ta se doga|a u privredi evropskih zemalja.
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Najve}i izazov je da na{i diplomci do|u na prava mesta: 
Milija Ze~evi}

Dodela diploma studentima Evropskog univerziteta

Sa nedavno odr`ane nau~ne konferencije u Beogradu


